[bookmark: _Toc1]Article information:
East Siberian Arctic inland waters emit mostly contemporary carbon | Nature Communicationshttps://www.nature.com/articles/s41467-020-15511-6
[bookmark: _Toc2]Article summary:
1. Inland waters in East Siberian Arctic are important pathways for the export of terrestrial carbon (C) stored in permafrost landscapes, which is vulnerable to release due to permafrost thaw driven by rising Arctic air temperatures.
2. These inland waters receive contemporary carbon from biological turnover within seasonally thawed topsoils, as well as old and ancient carbon released from thawing permafrost soils.
3. The release of pre-aged permafrost carbon into inland waters remains unclear as a driver of landscape-scale carbon emissions compared to contemporary carbon turnover.
[bookmark: _Toc3]Article rating:
Appears moderately imbalanced: The article provides some useful information, but is missing several important points or pieces of evidence that would be required to present the discussed topics in a balanced and reliable way. You are encouraged to seek a more balanced perspective on the presented issues by exploring the provided research topics and looking at different information sources.
[bookmark: _Toc4]Article analysis:
对于上述文章的详细批判性分析，需要更多的信息和具体内容。由于只提供了文章的标题和一部分引言，无法全面了解文章的内容和论证。因此，无法提供关于潜在偏见、片面报道、无根据的主张、缺失的考虑点、所提出主张的缺失证据、未探索的反驳、宣传内容等方面的具体见解。

然而，根据引言中提到的一些关键点，可以提出一些可能存在的问题或需要进一步探讨的方向：

1. 偏见来源：文章是否有任何明显偏袒某种观点或利益相关方？作者是否有特定背景或立场可能导致偏见？

2. 数据来源：文章引用了一些数据和研究结果，但没有提供具体引用文献。这使得读者难以验证这些数据和结果，并且无法了解其可靠性和准确性。

3. 方法论：文章提到使用同位素混合模型来确定陆地水体排放中碳贡献物质的年龄。然而，没有详细说明该模型如何工作以及其局限性。是否有其他方法可以用来验证这些结果？

4. 考虑因素：文章是否充分考虑了所有相关因素和变量，如气候变化、土壤特性、水体特性等？是否有其他可能影响碳排放的因素被忽略了？

5. 结论支持：文章是否提供了足够的证据和数据来支持其结论？是否有其他研究结果或观点与之相矛盾？

需要注意的是，以上只是对于文章可能存在的问题和需要进一步探讨的方向的一些假设。要进行更具体和准确的批判性分析，需要全面了解文章内容并进行详细阅读和研究。
[bookmark: _Toc5]Topics for further research:
· Potential bias in the article

· Lack of specific references for the data and research mentioned

· Limitations and workings of the isotope mixing model

· Consideration of other factors and variables

· Sufficiency of evidence and data to support the conclusions

· Contradictory research results or viewpoints
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